
 
 
 
 

 
 
Forretningsudvalgsmøde mandag den 27. januar kl. 19.30 
Sted: Hos Merethe, Stallinggaardvej 1, 8462 Harlev J 
 
Deltagere: Marie Hastrup, Carsten Dam Hyldal, Søren Danielsen, Merethe Jelsbak 
Raundal, Sol Hansen, Torben Overgaard, Helle Fallesen og Helene Juul Munch.  
  
Afbud: Nina Overgaard Jensen  
 
Referat med kursiv  
 
Dagsorden: 
  

1. Besøg af Randi Sandholm Aarhus Kommune, der gerne vil drøfte:  
 

a. Byrum ved Meny og skolen – nye tegninger.  
Status: Der er igangværende dialog med de omkringliggende 
erhvervsdrivende og skolen om mulighederne for området. Ideerne 
for indretning af byrummet er endnu ikke fastlagt. Der er tanker, 
der både kredser om forbindelse og ophold. Der tages hensyn til 
trafiksikkerheden. Skal efter planen anlægges i år.            
 

b. Digital høring Harlev – opsamling på høringssvar 
Status: 26 høringssvar, 37 kommentarer, 488 likes  
 
Medbragte udprint med opsamling på høringssvar – opsamlet 
herunder:  
 
Stillingvej – støj og trafik 
Rundkørsel Edelhoffvej/Stillingvej 
Rundkørsel Tarskovvænget/Stillingvej 
Et grønnere og mere naturligt fællesskab i centrum 
By-forskønnelse ved skolen og Meny 
Sikker skolevej: Fodgængerfelt på Næshøjvej og på Gl. Stillingvej 
By-forskønnelse ved Netto 
Fartdæmpning på Næshøjvej 
Mere sikker skolevej – Ketting Parkvej 
Busstoppesteder – cykelparkering 
Chikaner på Skolestien 
Lærkesvinget (Ændring af T-krydset for bedre udsyn) 
Manglende belysning (på forbindelsen mellem Kirstinelund og 
Ketting Parkvej) 
Vejene til og fra landsbyerne – OBS nord for Harlev 
Flere stier til Lillering Skov 

Harlev den 27. januar 2025 



Harlev Mølle – trafik, bløde trafikanter og ny stiforbindelse  
2+1 vej på Labing Landevej 
2+1 vej gennem Taastrup 
Indkøbsmuligheder i det sydlige Harlev 
Pumptrack/Skaterbane 

 
OBS: tilføjelser fra Fællesrådet til opsamlingen. Merethe finder 
samlet liste fra tidligere henvendelse til Nikolaj Bang og sender 
denne til Randi.    
  

c. Status på helhedsplanen – hvor er vi nu med planerne 
Indledende bemærkning: Følgende er der, hvor planerne er nu – 
det er ikke nødvendigvis dér, hvor det ender. 
  
Status: Der er et kommunalt fokus på at få helhedsplaner på plads 
og opfølgning med lokalplaner. Der vil være høringsprocesser på 
alle planer, der kommer. Udfordringen: Nye byområder på bar 
mark er meget oplagt, men ikke som sådan bæredygtigby-udvikle. 
 
Der arbejdes med et anker-punkt, der skal samle byen, så det ikke 
ender i en Harlev øst og vest.  
Den første ramme forventes at være planlagt inden for de næste 5 
år, men tilflytningen vil være gradvis og langsom.  
 
Muligheder for støjdæmpning fra Herningmotorvejen vil blive 
belyst i helhedsplanen for hele byen, men løsningen kommer 
sandsynligvis først senere, når der skal udvikles i den nordlige del.  
 
Der arbejdes på et udkast til helhedsplanen – forventet vil den 
være klar omkring sensommeren/efterår. 
   
Rekreative loops: Blandt andet sammenhængende stiforbindelser i 
hele området og i byens kant. Hovedgrebet i udviklingsområdet vil 
være en grønne kile gennem området. Helhedsplanen vil pege på 
nogle principper for, hvordan forbindelserne kan skabes.  
 
OBS på den nye kommuneplan i forhold til høring for området syd 
for det nye område (Mellem Harlev øst og Gl. Harlev især: vand- 
og naturpark)  
  
Man ønsker at nedbringe hastigheden på Stillingvej samt at bringe 
naturen ind i bymidten.   
  
Opfordring til fællesrådet; om at melde ind til kommunen, hvis der 
er noget i den aktuelle struktur/plan, der stritter ud ved nærmere 
eftersyn af oplægget. Skal fremsendes til Randi inden for den 
næste måned. 
 
Opmærksomhedspunkter fra Fællesrådet: Der udtrykkes 
bekymring for kvaliteten af boligerne i øst og for hvordan 



støjudfordringen bliver løst. Nævnte opmærksomhedspunkter skal 
sendes ind til kommunen. Sol udarbejder udkast til en sådan 
henvendelse/kommentar.     

 
2. Godkendelse af dagsorden  

Godkendt 
 

3. Orientering fra formanden 
3.1 Deltog i bisættelsen af Aksel Buchard med en hilsen fra Harlev 

Fællesråd 
3.2 Der har været afviklet møde om kunstprojekt mandag den 13. januar. 

Yderlig info følger senere. 
3.3 Møde om samarbejdsaftalen for Aarhus Kommune og Fællesrådene 

mandag den 20. januar kl. 19.00-20.30 på Rådhuset. Teknisk Udvalg, 
forvaltningen og formændene for fællesrådene i AaK deltog. Status.  
Godt oplæg til samarbejdsaftale, proces og dialog ved mødet. 
Processen fortsætter, der kommer udkast og vi hører mere engang i 
foråret.   

3.4 Møde om den nye Klimaplan: Torsdag den 6. februar 2025, kl. 16.30-
19.00. Auditoriet, Karen Blixens Boulevard 7, 8280 Brabrand 
Fællesrådet deltager ikke ved mødet, da indholdet mere eller mindre er 
en gentagelse af det møde, vi deltog i i efteråret 2024.  

 
4. Økonomi 

4.1 Kontingentinddragelse. Status v. Torben 
4.2 Oversigt over betalende medlemmer og registrerede medlemmer. 

Torben fremlægger en oversigt over betalende medlemmer og 
registrerede medlemmer. Merethe indkalder medlemmerne til 
generalforsamling. Torben følger op og udsender skrivelser til ikke 
betalende medlemmer inden generalforsamlingen. Torben følger op. 
Der træffes beslutning om, at der indbetales fulde beløb – ellers er der 
ikke stemmeret.   

4.3 Kajs adgang til konto: status? Per 16.1.25 er det bragt i orden. Fejlen 
ligger hos Nordea, der beklager.     

4.4 Aftalen om fordeling af omkostninger i fht. Paraplyen drøftes. Der 
rettes henvendelse til menighedsrådets kasser med henblik på at få 
fulgt op på aftalen om udgivelse af Paraplyen og sognebladet. 
Drøftelse og beslutning om den kommende aftale drøftes på møde 
efter generalforsamlingen. Marie følger op.  

 
5. Punkter til drøftelse:  

5.1 Generalforsamling: Den 17. marts 2025, der annonceres for mødet i 
Paraplyen og der indkaldes til mødet senest i uge 9.  

5.1.1 Hvem gør hvad? Merethe booker lokaler. Hvis klubhuset 
er ledigt, bookes dette. Hvis det ikke er ledigt, er det 
måske muligt i konfirmandstuen. Merethe sender 
indkaldelsen ud.    

5.1.2 Omkonstituering. Efter at Per Thygesen trådte ud af 
bestyrelsen, har vi omkonstituret os således, at Torben 
ikke er 2. men 1. suppleant og indtræder på Per’s plads i 



bestyrelsen. Helle er 2. suppleant og ønsker at stille op 
til bestyrelsen. 

5.1.3 Valg: Søren, Sol, Nina og Merethe er på valg. Hvem 
genopstiller? Søren skal afklare, hvem han stiller op for 
(efter at stå overfor at udgå af daginstitution); Sol 
afklarer om der er andre lokale, der er interesserede i at 
stille op, før hun træffer endelig beslutning; Nina har 
haft orlov fra fællesrådet siden sommeren 2024 og 
genopstiller ikke. Merethe takker af for denne gang og 
genopstiller ikke.    

5.1.4 Vedtægtsændringer: Sidst talte vi om at opdatere 
vedtægterne. Torben markerer i vedtægterne og sender 
til øvrige medlemmer inden mødet. Er det stadig 
aktuelt? Forventet krav om vedtægtsændringer, når den 
nye samarbejdsaftale lander; så derfor afventer vi 
vedtægtsændringer til denne er på plads.   

5.1.5 Husk: Beretninger  
5.1.6 Lavpraktik, sted, forplejning. Sted: Se punkt 5.1.1. 

Forplejning og tilmelding: Helle er tovholder.   
5.1.7 Kommunikations- og hvervningsindsats_Drøftelse. Gode 

argumenter for deltagelse i fællesrådet og som 
betalende medlem. Merethe omtaler det ind i 
orienteringen til Paraplyen. Alle har til opgave at sprede 
budskabet og være obs på potentielle kandidater.   
 
Hvervning til Fællesrådet: Kan tage udgangspunkt i fx 
helhedsplanen; hvordan bliver udfordringerne løst - 
alene af dén grund er det vigtigt, at du (nye 
medlemmer) også bidrager (der sker mange ting lige nu; 
medindflydelse på daginstitutioner, jernbane, etc.) OBS: 
der lægges vægt på de positive vinkler – hvad er det, du 
kan få ud af det – fremfor fokus på det negative. 
Fællesrådet bakker op om helhedsplanen og som 
medlem er det en oplagt mulighed for at gøre sin 
indflydelse gældende. Det gælder ikke kun 
småbørnsfamilierne – det gælder hele Harlev og opland. 
Hvervning aktiveres: I Paraplyen, på Facebook, opslag i 
HI&K (fysisk og digitalt). Opgaven løftes af 
kommunikationsudvalget.     
 
Hvervning af nye betalende medlemmer: muligvis i 
området omkring Flintehaven (Bofællesskabet).      

 
5.2 Kunstprojekt i Harlev 

5.2.1 Status og drøftelse af den videre proces v. Helene 
(Marie og Merethe). Mandag den 13. januar, kl. 16-
19.30 blev der afholdt møde. Tre kunstnere var inviteret 
til at fortælle om deres måde at skabe kunst på, og 
hvordan de tænker at vil arbejde i Harlev. Tre gode 
oplæg. Den udvalgte kunstner: Regitze Engelsborg 



Karlsen, der tog udgangspunkt i Harlev og var meget 
interesseret i den inddragende proces. Næste skridt: at 
skolen, daginstitutioner involveres samt at der 
planlægges et møde med Regitze.     

 
5.3 Tilbud for unge mellem 13-18 år med fokus på aktiviteter i 

lokalområdet.  
5.3.1 Status v. Marie og Merethe. Fællesrådet har tidligere 

skrevet og fremsendt bekymringsbrev til kommunen. 
Siden da har Fællesrådet korresponderet med Claus 
(frivillig leder) og Thomas om processen; Claus er pt i 
tænkeboks på hvorvidt han skal fortsætte arbejdet. 
Marie/Merethe følger op med Claus og Thomas. Vigtigt at 
der følges op, så tiden ikke løber ud (Processen er pt 
forlænget til juni 2025).       

 
6. Byudvikling, natur og miljø 

6.1 Strategisk Byrum.  
Kræves der yderlig handling efter mødet med AaK i dag? 

Der ses på mulighederne i at aktivere det kommunale areal 
ved siden af skolen. Måske vil der være mulighed for at de 
resterende penge kan bruges til etableringen af et ”byrum” i 
byparken. Status v. Merethe. Merethe har henvendt sig til 
Næshøjsskolen, der herefter har vist interesse for at lade 
området indgå i planerne. Aftalen er nu, at Hans fra 
Skolebestyrelsen sammen med skoleleder, Lars Mølgaard, 
skriver en mail til Marie og Troels fra Aarhus Kommune den 
12.11.24 (Merethe cc).  
Der opfordres desuden til at sende input til inspiration; 
Frederiksbjergskolen har eksempelvis tænkt uderummet ind i 
skolens område; samt Dybkær, der netop er blevet kåret som 
årets skolebyggeri. Her kan også nævnes rådhuset i Silkeborg 
(Søren sender referencebilleder til AaK). I det hele taget 
arbejdes der med at begrønne området Note: Der arbejdes 
med beplantning til skel på 2 af hjørnerne). Merethe er i tæt 
dialog med kommune om at få aktiveret hjørnet ved skolen. 
Det er helt oplagt, at området indtænkes og aktiveres i højere 
grad end tilfældet er i dag. Både til ophold, leg og bevægelse 
gennem området. Kommunen ejer arealet og kan derfor bringe 
det i spil.        

 
7. Infratruktur og erhverv 

7.1 Prioritering af anlægsønsker i Harlev og omegn. Vi drøftede den 
sidst, men blev listen tilføjet referatet?  

7.1.1 Fra referatet: Prioritering af anlægsønsker i Harlev 
og omegn. Sol har fremsendt opdateret liste som oplæg 
til drøftelse. Obs på borgerhenvendelse om 
fartdæmpende tiltag på Bøgebakken og udkørselsforhold 
ved - samt en fartbegrænsning - på Lærkesvinget. Sol 
tilføjer begge til listen og tilføjer desuden et ønske om 



etablering af trampesti, der kan forbinde Stengaardruten 
med fredningen. I forhold til fartdæmpende tiltag: 
ophæng af nudgingskilte (som set i Skanderborg 
Kommune) eller en mobil, elektronisk fartmåler. Sol: Vil 
du tilføje den opdaterede liste til referat. Bilag 7 – 
Opdateret liste skal godkendes af udvalget og vedhæftes 
referat. Tilbagemelding inden 1.2.25. Tilføjes herefter til 
referat.       

 
8. Kommunikation og PR 

8.1 Næste nummer af Paraplyen. Deadline for indhold den 3. februar.  
8.2 Status på konkret indhold v. Marie/Helene.  
8.3 Forslag til indhold fra sidste møde: Årets frivillige træner – Basket 

(Birna Ballisager). Kunstprojektet. Hvervning af nye medlemmer.    
 

9. Fællesskaber på tværs / fællesskabets by  
9.1 Harlevdagen/ Harlev festival: Status v. Marie. Drevet af Harlev 

Eventteam. Fællesrådet bakker op og deltager gerne på dagen.   
9.2 Metaldetektor-arrangement for børn og unge v. detektorfører 

Michael Rønde. Status ved Helle. Helle kontakter skolen med henblik 
på at formidle kontakt.  
 

10.  Eventuelt 
10.1 Real Dania fondsmidler. Vi ønsker at hverve gode kræfter, der kan 
være med til at løfte en ansøgning til Real Dania. Ansøgningsfrist er den 1. 
maj 2025. Der laves en lille annonce i Paraplyen. Marie laver annonce. Helle 
er tovholder.   


